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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem biztosít a kormány ingyenes, tömeges és 
rendszeres tesztelést a “laboratóriumnak” tekintett Ausztriához hasonlóan?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Gulyás Gergely pár napja azt mondta, nem érzi a kényszert, hogy változtatni kellene a magyar 
tesztelési gyakorlaton. Magyarország tesztelési protokollja szerint továbbra sem tesztelik a 
tünetmenteseket, nincs széleskörű, tömeges és rendszeres tesztelés, holott a magas fertőzési és 
halálozási mutatók a tesztelési gyakorlat radikális kibővítését indokolnák. Jelenleg a kormánynak 
nincs stratégiája arra, hogy a társadalom kritikus mértékű átoltottságának és védettségi szintjének 
eléréséig tartó átmeneti időben hogyan szorítsa vissza a járvány terjedését.

A nálunk jóval sikeresebben védekező országokban, például Ausztriában napi átlagban közel 300 
ezer tesztet végeznek, míg nálunk ennek kevesebb mint egytizedét. A kormány által korábban még 
“laboratóriumnak” tekintett Ausztriától éppen akkor váltak el a járványügyi adataink, amikor 
Ausztria februárban a húsvétig terjedő időre vonatkozó ötpontos stratégia részeként az általános 
tesztelés további kibővítése mellett döntött. Az indoklásuk szerint a tömeges tesztelés a legjobb 
fegyver a vírusmutáció ellen addig, amíg be nem oltják a lakosságot. Ezt a magyar kormány nem 
volt képes időben felismerni, és miközben Orbán Viktor február 25-én azt mondta, hogy “a járvány 
legnehezebb két hete előtt állunk. A fertőzések száma erősen nőni fog, olyan terhelés lesz a 
kórázainkon, mint amilyen még nem volt”, a kormány nem bővítette a tesztkapacitásokat. Érdemi 
védekezési stratégia nélkül mentünk bele a járvány harmadik hullámába. Ausztria ezzel szemben 
növelte a tesztutcák számát, tesztbuszokat állított működésbe, gyógyszertárakban biztosított 
ingyenesen gyorsteszteket, vállalati tesztprogramok és tesztbuszok indultak, az iskolákban hetente 
szűrte az egyébként márciusban beoltott pedagógusokat, heti kétszeri, később háromszori, 
önmagukon elvégezhető teszteket biztosított a gyerekeknek. A magyar halálozás jelenleg már az 



osztrák két és félszerese.

Kérdésem, hogy miért nem tekinti már a magyar kormány “laboratóriumnak” Ausztriát? Miért nem 
látják be, hogy a korlátozások mellett teszteléssel lehet kontroll alatt tartani a járványt addig, amíg a
lakosság átoltottsága nem éri el a szükséges 75-80 százalékot? Miért nem változtatnak a tesztelési 
gyakorlaton, és biztosítanak ingyen teszteket a tünetmentesek rendszeres szűrésére, ami alkalmas 
volna arra, hogy időben kiszűrjék a fertőző, de tünetekkel nem rendelkező fertőzötteket? Mikor 
vezetnek be az ingyenes, tömeges és rendszeres tesztelést? Tervezik-e, hogy az iskolák korai 
újranyitását rendszeres teszteléshez kötik?

Várom válaszát!

Budapest, 2021. április 13.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő

1


